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软计算方法在供应商选择多回合博弈过程中的应用
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摘要 供应商的选择是一个协作双方联盟博弈的过程。在这一过程中,供应商的主观博弈策略和客观因素的变动都有可能导致博弈过程

动态性的产生。通过将博弈过程合理分段,并采用软计算方法中的模糊隶属函数分别描述博弈子过程特征和供应商指标变动特征,提出

了以多回合博弈过程为变量的综合评价函数选择方法。最后,通过实例分析,得到了满意的结果。
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Abstract： The process of suppliers’ election is a coalitional game process.During this course,both the change 
of suppliers’ subjective game policies and of objective factors can make the process of game dynamic This 

paper presents a method to make selection by building a synthetic evaluation function based on a rational division 
to game process and the description of both characters of stages and characters of change of suppliers’ 

evaluation indices by Fuzzy Membership Function of soft computing.Finally,it is shown that the new method is 
very effective by a case. 
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